
 
“Dit document is een script van onderwijs dat is bedoeld om via video te worden getoond. In de video worden relevante tekst, 

dia’s, media en afbeeldingen getoond om de presentatie te vergemakkelijken. Daarom is het mogelijk dat deze tekst soms niet 

vlot leest of dat bepaalde teksten eigenaardig klinken. Daarnaast kunnen er grammaticale fouten voorkomen die niet 

acceptabel zouden zijn in literair werk. We moedigen u aan om het video-onderwijs te bekijken omdat het een aanvulling is 

op het schriftelijke onderwijs.” 

 

119 Belangrijke studies 

Heeft Jezus de Oudtestamentische Wet afgeschaft? 

Moeten christenen zich aan de Oudtestamentische Wet houden, of heeft Jezus de Wet afgeschaft toen 

Hij Zijn werk aan het kruis had voltooid? 

 

Als we spreken over de Oudtestamentische Wet, dan bedoelen we daarmee wat de Bijbel vaak de Wet 

van God of de Wet van Mozes noemt. Het wordt de Wet van Mozes genoemd omdat Mozes de profeet 

was die de Wet heeft opgeschreven. Deze Wet wordt ook wel de Torah genoemd omdat Torah het 

Hebreeuwse woord is voor Wet. De Wet van God vinden we in de boeken Exodus, Leviticus, Numeri en 

Deuteronomium. Het beschrijft opdrachten zoals het rusten op de zevende dag van de week (Exodus 

20:9), het niet ten van varkensvlees en schaaldieren (Leviticus 11:7, 10), en je naaste liefhebben als 

jezelf (Leviticus 19:18). 

 

In het Oude Testament werd van het volk van God verwacht dat ze Zijn Torah, de Wet van Mozes, 

zouden naleven. Maar veel mensen geloven dat deze verwachting in het Nieuwe Testament is veranderd. 

Ze beweren dat de Wet werd afgeschaft toen Jezus stierf aan het kruis. Maar klopt dat wel? Kunnen we 

de Torah loslaten nu dat we Christus volgen? Jezus geeft een rechtstreeks antwoord op deze vraag in 

Mattheüs 5:17-20. 

 

Jezus zei: "Denk niet dat ik gekomen ben om de Wet of de Profeten af te schaffen" (Mattheüs 5:17). Het 

woord "afschaffen" (kataluo) betekent "niet langer van kracht zijn" (BDAG, "καταλύω"). Jezus geeft dus 

expliciet aan dat Hij niet was gekomen om ervoor te zorgen dat de Wet of de Profeten niet langer van 

kracht zouden zijn. 

 

In plaats daarvan zei Hij: "Ik ben niet gekomen om die af te schaffen, maar om die te vervullen." 

Sommige mensen nemen aan dat Jezus de Wet overbodig heeft gemaakt door deze te vervullen. Dit zijn 

de woorden van de christelijke auteur Andy Stanley: 
 

"Jezus heeft de Wet niet afgeschaft toen Hij die vervulde. Maar door het te vervullen, heeft Hij 

die overbodig gemaakt" 

 

-Andy Stanley, Irresistible: Reclaiming the New that Jesus Unleashed for the World (Grand 

Rapids, MI: Zondervan, 2018), blz 110 



Dus Jezus heeft de Wet niet afgeschaft, maar wel overbodig gemaakt? Deze uitleg is weinig zinvol. Er is 

geen verschil tussen iets afschaffen en iets overbodig maken. Het eindresultaat is precies hetzelfde. Het 

woord "vervullen" kan niet hetzelfde betekenen als "afschaffen". 

 

Een beter begrip van het woord "vervullen" in Mattheüs 5:17 is "tot volle uitdrukking brengen - het laten 

zien in zijn ware betekenis" (BDAG, "πληρόω"). Met andere woorden, Jezus vervult de Wet door te 

onderwijzen en te demonstreren hoe je die op de juiste manier kan houden. Dat zorgt er niet alleen voor 

dat het daarmee in tegenspraak is met het woord "afschaffen", maar het past ook veel beter bij de rest 

van Mattheüs hoofdstuk 5. In dit hele hoofdstuk zet Jezus de Wet uiteen, waarbij Hij de ware toepassing 

en de betekenis ervan naar voren brengt. 

 

In het volgende vers zegt Jezus dat er geen jota of tittel van de Wet zal verdwijnen totdat de hemel en 

aarde voorbijgaan en alles is geschied (Mattheüs 5:18). Dat wil zeggen, niets van de Wet zal voorbijgaan 

tot het einde van het tijdperk en de komst van de nieuwe hemel en de nieuwe aarde, wanneer het huidige 

geschapen heelal voorbijgaat (2 Petrus 3:7, 13; Openbaring 21:1) . Jezus zegt dus niet alleen dat Hij niet 

is gekomen om de Wet af te schaffen, maar Hij zegt ook dat de Wet belangrijk zal blijven zolang de 

hemel en de aarde bestaan. Het zal niet snel verdwijnen. 

 

In vers 19 spoorde Jezus Zijn volgelingen aan om zelfs de geringste geboden van de Wet te doen en te 

onderwijzen (Mattheüs 5:19). Jezus waarschuwt dat wie ook maar de geringste geboden "afschaft", de 

geringste zal zijn in het Koninkrijk. Wat betekent het om een gebod "af te schaffen"? "Afschaffen" is het 

Griekse woord luo, dat verwant is aan kataluo, het woord dat is vertaald met "afschaffen" in vers 17 

(BDAG, "λύω"). In feite zegt Jezus dat aangezien Hij niet is gekomen om de Wet af te schaffen, Zijn 

volgelingen dat ook niet moeten doen. 

 

In vers 20 roept Jezus Zijn volgelingen uiteindelijk op om een weg van gerechtigheid te bewandelen die 

beter is dan de schriftgeleerden en de Farizeeën. Met andere woorden, we moeten de Wet beter navolgen 

dan zij dat deden. Hoe houden de volgelingen van Jezus zich beter aan de Wet dan de schriftgeleerden 

en Farizeeën? Door de Wet na te volgen zoals Jezus ons dat heeft geleerd. Daar gaat het om in de 

Bergrede. Jezus onderwees de juiste manier om de Wet te houden en legde uit waarom Zijn manier 

beter was dan die van de schriftgeleerden en Farizeeën. 

 

Dus moeten christenen zich aan de Oudtestamentische Wet houden? Het lijkt erop dat Jezus ons een 

duidelijk antwoord geeft in Mattheüs 5. De christelijke geleerde, dr. Carmen Imes, geeft een geweldige 

samenvatting van het antwoord van Jezus: 

 

Jezus schaft de Oudtestamentische Wet niet af. Hij roept mensen terug naar die Wet. En Hij 

roept hen daartoe op. 

 

-Carmen Imes, Bearing God’s Name: Why Sinai Still Matters (Downer’s Grove, IL: Intervarsity 

Press, 2019), blz 143. 

 

Nu staat er duidelijk meer in de Bijbel dan alleen Mattheüs hoofdstuk 5. Dus, wat doen we met de 

andere Bijbelverzen die lijken te zeggen dat christenen de Wet van Mozes niet zouden moeten houden? 

 

Wel, als we worden geconfronteerd met een schijnbare tegenstrijdigheid in de Bijbel, dan is het een 

goed hermeneutisch principe om de moeilijke passages te interpreteren in het licht van de duidelijke 

passages. Mattheüs 5:17-20 is een voorbeeld van een duidelijke passage. De nieuwtestamenticus Dr. J. 

Andrew Overman schrijft: 



Hoewel deze passage het onderwerp is van een levendige controverse, roept het inderdaad 

ondubbelzinnig op tot gehoorzaamheid aan de gehele Torah. 

 

-J. A. Overman, Church and Community in Crises: The Gospel According to Matthew (Valley 

Forge, PA: Trinity Press International, 1996), blz 78 

 

In tegenstelling tot deze eenvoudige, ongecompliceerde uitspraak van Jezus, zijn de uitspraken van 

Paulus veel ingewikkelder. In Romeinen 6:14 zegt Paulus bijvoorbeeld dat we "niet onder de wet zijn, 

maar onder de genade", maar daarna zegt hij in Romeinen 7:22 dat hij "zich verheugt in de Wet van 

God". In Galaten 5:18 zegt Paulus dat degenen die worden geleid door de Geest "niet onder de wet" zijn, 

maar slechts een paar verzen later rechtvaardigt hij de vruchten van de Geest door te zeggen dat die niet 

tegen de Wet zijn (Galaten 5:18, 23). De argumenten van Paulus zijn genuanceerd en soms moeilijk te 

volgen. We zouden ze moeten interpreteren in het licht van Mattheüs 5:17-20 in plaats van andersom. 

Maar wees gerust, er is een manier om deze moeilijke passages in Galaten en Romeinen overeen te laten 

komen met de leer van Jezus in Mattheüs 5:17-20. De christelijke geleerde Dr. Daniel Block geeft 

enkele goede inzichten: 

 

In Romeinen en Galaten richt Paulus zich met zijn opmerkingen tot degenen die de "Wet" (een 

enge wettische interpretatie van de Hebreeuwse Torah) verdraaiden tot een middel voor je 

redding, in plaats van die te houden als gevolg van je redding, zoals Mozes dat zag. Hoewel de 

reacties van Paulus op deze ketterij op het eerste gezicht vaak in tegenspraak lijken te zijn met 

Mozes, moeten deze uitspraken worden geïnterpreteerd in de context van retorische reacties op 

zijn tegenstanders. Zijn eigen gezindheid ten opzichte van de "Wet" kwam volledig overeen met 

Mozes: gehoorzaamheid aan de Wet was geen middel om de verlossing te verkrijgen, maar een 

bereidwillig en dankbaar antwoord op de reeds ontvangen verlossing. 

 

-Daniel Block, The Gospel According to Moses: Theological and Ethical Reflections on the Book 

of Deuteronomy (Eugene, OR: Cascade Books, 2012), blz 3 

 

Zoals we kunnen zien, beschouwde Paulus de Wet zelf als iets goeds (Romeinen 7:12). Als we de 

uitspraken van Paulus in hun context lezen, ontdekken we dat Paulus niet tegen de Wet inging; hij 

verzette zich tegen het misbruiken van de Wet. Paulus wilde benadrukken dat we gered worden door 

genade door geloof. Maar Paulus zegt ook: "Doen wij dan door het geloof de Wet teniet? Volstrekt niet, 

maar wij bevestigen de Wet" (Romeinen 3:31). 

 

We nodigen je uit om met een frisse blik naar de Bijbel te kijken en deze kwestie te overwegen in het 

licht van de duidelijke uitspaak die Jezus hierover doet. Bij 119 Ministries hebben we veel diepgaande 

studies over dit onderwerp die je misschien nuttig zal vinden. 

 

Dus, heeft Jezus de Wet afgeschaft? Absoluut niet. De Wet van God, de Torah, is nog steeds actueel. En 

daar moeten wij ons als christenen aan houden. 

 

 

We hopen dat je van dit onderwijs hebt genoten. En vergeet niet om alles te onderzoeken. 

 

Sjalom, dat Jahweh u mag zegenen in uw wandel in het volledige Woord van God. 

 

Voor meer informatie of andere studies, verwijzen wij je naar onze website www.testeverything.net 

 

http://www.testeverything.net/
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